

**To:** (10)(2e) (10)(2e) @gmail.com]; (10)(2e) (10)(2e) (10)(2e) (10)(2e) (10)(2e) @rivm.nl]  
**From:** (10)(2e)  
**Sent:** Mon 5/11/2020 6:09:33 PM  
**Subject:** Fwd: Politieke coronamonitor 11 mei  
**Received:** Mon 5/11/2020 6:09:43 PM

X

[Outlook voor iOS](#) downloaden

**Van:** (10)(2e) <(10)(2e)@redcross.nl>

**Verzonden:** maandag, mei 11, 2020 17:45

**Aan:** (10)(2e); (10)(2e) (10)(2e) (10)(2e) (10)(2e)

(10)(2e) (10)(2e); (10)(2e)

**CC:** (10)(2e)

**Onderwerp:** FW: Politieke coronamonitor 11 mei

Ter info

**Van:** (10)(2e) <(10)(2e)@redcross.nl>

**Verzonden:** maandag 11 mei 2020 17:41

**Onderwerp:** Politieke coronamonitor 11 mei

## Politieke coronamonitor 11 mei

### Vooruitblik

*Op dit moment zijn er nog geen nieuwe debatten over de coronamaatregelen gepland.*

### Nationaal: nieuwe maatregelen en stand van zaken

#### Strijd binnen het kabinet

Vandaag gaan de eerste versoepelingen van de coronamaatregelen in: kinderen mogen weer naar school, kappers en bibliotheken mogen weer open. Daar is een felle strijd in het kabinet aan voorafgegaan, [blijkt uit een reconstructie van NRC](#). Mark Rutte had minister Hugo de Jonge aan zijn zijde: zij wilden zo veel mogelijk risico's mijden. Maar een groepje bewindspersonen, waaronder ministers Eric Wiebes (Economische Zaken, VVD), Wouter Koolmees (Sociale Zaken, D66) en Wopke Hoekstra (Financiën, CDA) maakten zich zorgen over de economische gevolgen en drongen bij de premier aan: geef ondernemers perspectief. Rutte liet Wiebes achter de schermen weten dat hij zich moest inhouden: (10)(2g)

#### Weg uit de lockdown

Tijdens de persconferentie woensdag presenteerden Rutte en De Jonge „[routekaart](#)” tot 1 september om uit de lockdown te komen. Stap voor stap krijgen de Nederlandse bevolking en de bedrijven meer ruimte. Met een [verlichting](#) van de coronamaatregelen wil het kabinet de economie weer meer op gang brengen. Maar de premier geeft een winstwaarschuwing: als het coronavirus weer terrein wint, komen de strenge regels terug.

#### Kamerdebat

[De vraag die de Tweede Kamer gisteren beheerste](#) was deze: wil het kabinet de virusuitbraak maximaal controleren of maximaal

indammen? Oftewel: wat is nu eigenlijk de strategie? Veel partijen waren onverwacht kritisch over de aangekondigde exitstrategie, niet in de laatste plaats omdat er nog zoveel onduidelijk is (op welke indicatoren wordt gemonitord?). Ook voor Rutte zelf, zo bleek al snel. Rutte benadrukte wel dat de strategie ongewijzigd is: maximaal controleren. Het kabinet wil kwetsbaren zo goed mogelijk beschermen en ervoor zorgen dat de zorgcapaciteit het aankan. Met die strategie accepteren we dat ook de komende tijd mensen ziek zullen worden, voegt de premier toe.

Ondertussen verschuift het politieke debat: waar het eerst voornamelijk crisismanagement was (hoe krijgen we genoeg mondkapjes, tests, ziekenhuisbedden?) wordt het nu fundamenteeler: hoeveel schade mag de economie oplopen en hoe gaan we langzaam de samenleving wat meer ruimte geven? Die nieuwe fase leverde ook een ander debat op: zolang het crisissfeer was en het om IC-bedden en volksgezondheid ging, toonden partijen zich inschikkelijk. Maar nu er meer mogelijk is, meer mag, en ook maatschappelijke en economische vraagstukken prominenter in beeld komen, ontstaat er discussie en werd voor het eerst weer politieke verantwoording geëist van Rutte.

#### **Gratis mondkapjes?**

Krol (Groep Krol/Van Kooten-Arissen, niet langer lid van 50PLUS) wil mondkapjes gratis verstrekken aan reizigers in het OV, zodat mensen uit hun isolement kunnen komen. Maar Rutte vindt de kosten van mondkapjes voor burgers niet onoverkomelijk. De ingediende motie hierover werd verworpen.

Ook geen steun voor het verzoek van Wilders (PVV) om corona gerelateerde zorgproducten zoals mondkapjes, schorten, handschoenen en beademingsapparatuur in eigen land en in eigen beheer te produceren en te beheren.

#### **Psychosociale hulp**

Veel patiënten en hun familie hebben een heftige periode meegemaakt. Daarom wordt er op verzoek van D66 en SP een corona-expertisecentrum opgericht om goede nazorg te kunnen bieden. Minister De Jonge vindt centraal georganiseerde goede hulpverlening "een logische gedachte". Daarom is er al contact gezocht met Q-support, het expertisecentrum voor Q-koorts. Ook het Longfonds brengt nu in kaart brengt welke (na)zorg voor de nieuwe post-COVID-19-longpatiënten nodig is en zullen hier ook bij betrokken worden. Kan ook interessant zijn voor ons?

Veel mensen worstelen met eenzaamheid en met angst voor dreigend ontslag of faillissement als gevolg van de coronacrisis, zegt Van der Staaij (SGP). Hij benadrukt het belang van aandacht voor deze problemen en voor suicidepreventie. Deze hulpverlening is van grote waarde, erkent De Jonge. Daarom wordt er nauw contact onderhouden met 113 Zelfmoordpreventie.

Op verzoek van Azarken (DENK) worden de negatieve gezondheidseffecten als gevolg van de coronacrisis in de toekomstverkenningen meegenomen in de gezondheidsmonitoring door het RIVM.

#### **Overig**

Dankzij Forum voor Democratie worden er geen coronaboetes meer uitgedeeld aan studenten in hun eigen studentenhuus.

#### [Kamervragen over het Landelijk Consortium Hulpmiddelen \(LCH\)](#)

SP wil graag meer transparantie over de deelnemende partijen en taakverdeling binnen het LCH.

#### [Antwoord op vragen over effect op goede doelen](#)

De GroenLinks-fractie wil weten of het kabinet ermee bekend is dat ook goede doelen geld mislopen vanwege de coronacrisis? Wat is uw reactie op de berichtgeving dat (CBF)-erkende goede doelen tussen de 300.000 en de 500.000 vaste donateurs mislopen?

Het kabinet is ermee bekend en de minister voor Rechtsbescherming volgt de sector, waaronder Goede Doelen Nederland i.s.m. Partos evenals CBF i.s.m. de Radboud Universiteit, die momenteel bezig zijn met een analyse van de impact van de crisis.

#### Gebruik van de apps in de aanpak van het coronavirus

Minister Hugo de Jonge wilde met de locatiegegevens van telecomproviders als KPN de bewegingen van Nederlanders in kaart brengen in een poging het coronavirus te beteugelen. Zo schreef hij in [een Kamerbrief](#). Hij bleek voor zijn beurt te spreken: de Autoriteit Persoonsgegevens gaf geen toestemming en de providers weten van niks.

De dag na de Kamerbrief volgde [een rectificatie](#): Het RIVM zal eerst nog de vraag en behoefte specificeren. Het specifieke doel, het publieke belang, de doelmatigheid en proportionaliteit moeten daarbij omschreven worden. Ondertussen wordt een wijziging van de Telecomwet voorbereid om een gedegen wettelijke basis te creëren voor het delen van telecomdata tijdens een pandemie.

Ook tijdens het debat spraken meerdere Kamerleden hun zorgen hierover uit. Volgens de minister was dat uiteraard niet nodig. "Het RIVM heeft gevraagd aan collega Grapperhaus om inzicht in de telecomdata om daarmee preciezer te kunnen zien hoe potentieel de verspreiding van het virus geschiedt. Dat heeft ermee te maken dat men in andere landen in Europa gewoon op basis van de Europese richtlijn telecomdata gebruikt om in de gaten te houden of het ergens weer drukker wordt en of dat extra risico's geeft voor het virus. Wat we natuurlijk willen, is zo veel als mogelijk zicht op en inzicht in de verspreiding van het virus. Niet alleen met het testen probeer je een veel minutieuzer beeld op te bouwen, maar ook met de NIVEL-peilstations doe je dat en met allerlei vormen van heel intensieve regionale surveillance. Dit zou onderdeel kunnen zijn van een nog intensievere surveillance, een nog intensievere monitoring op basis van totaal geanonimiseerde gegevens, want hier komt geen enkel persoonsgegeven aan te pas."

Zie voor meer achtergrond [dit artikel](#) in de Volkskrant.

#### Bron- en contactonderzoek

Tijdens het Kamerdebat stelde een groot gedeelte van de Kamerleden verduidelijkende vragen over de capaciteit van de GGD bij het bron- en contactonderzoek. Wilders pleitte zelfs voor duizenden betaalde vrijwilligers zijn om de GGD's te helpen met het telefonische bron- en contactonderzoek.

De GGD's zijn voor dit onderzoek al van 250 naar 750 fte gegaan, meldt minister De Jonge. Dat is deels echter tijdelijke capaciteit, want die is namelijk weggetrokken bij bijvoorbeeld de jeugdgezondheidszorg. Deze week komen de GGD's met een gezamenlijk opschalingsplan voor verdere uitbreiding, zodat ze klaar zijn voor opschaling per juni. Dan kunnen we het virus "uittrappen zodra het opflakert", aldus De Jonge. Hij voegt toe dat ook nu al mensen worden geworven, maar dat het gaat om de vraag: kun je met elkaar komen tot een plan waarbij je ook op landelijk niveau kan inschatten hoeveel mensen je daadwerkelijk nodig hebt als je straks in z'n volledigheid alle mensen toegang geeft tot het testbeleid?

GroenLinks, PvdA en SP dienden tijdens het debat [een motie](#) in waarin de regering verzocht wordt om "op zo kort mogelijke termijn een landelijke werving te starten voor het verrichten van klassiek bron- en contactonderzoek en verzoekt om landelijke regie betreffende de opschaling van de capaciteit." De minister ontraadde de motie, hij vond dat er al genoeg vanuit de GGD's zelf opgezet wordt. De motie is aangehouden, omdat de uitslag bij handopsteken niet kon worden vastgesteld.

Rutte benadrukte dat de app nog steeds nodig is: "Uiteindelijk wil je dat je iedereen die klachten heeft kunt testen en je ook meteen bron- en contactonderzoek kunt doen en dat je daarnaast een app hebt, omdat je twee dingen nog mist bij testen via de GGD. Dus als een aanvulling op de GGD is een app belangrijk, want je mist altijd net even misschien een paar uur, een dag of twee dagen



tussen "ik heb iets" en het bron- en contactonderzoek dat de GGD gaat doen. De Jonge noemde de app slechts 1 keer tijdens het debat.

#### [Open brief over open data](#)

Voor de volksgezondheid en de economie is het noodzakelijk dat het beleid op betrouwbare inzichten rust. Maak codes en data daarom openbaar, betogen diverse wetenschappers onder leiding van (10)(2e)

### **Caribisch Nederland**

Staatssecretaris Knops heeft (eindelijk) geld vrijgemaakt voor financiële steun aan de zes Caribische eilanden voor de gevolgen van de coronacrisis. Het benodigde bedrag kan oplopen tot een miljard euro, zei hij eerder in een gesprek met [de NOS](#).

#### [Kamerbrief over extra maatregelen Caribisch Nederland in verband met COVID-19](#)

Staatssecretaris Knops stuurde een brief over de extra economische steunmaatregelen die zijn genomen voor Caribisch Nederland in verband met COVID-19.

#### [Maatregelen coronavirus in het Caribische deel van het Koninkrijk](#)

Op de website van het ministerie BZK is een tijdlijn met de maatregelen voor de Cariben toegevoegd.

#### [Toerisme](#)

"Wat betreft de lange termijn, stelt het OMT Cariben vast dat er op dit moment onvoldoende adequate maatregelen zijn om toerisme weer toe te laten op de eilanden en tegelijkertijd import van nieuwe patiënten te voorkomen. Indien er geen structurele maatregelen worden genomen, bestaat het risico dat toeristen te veel beslag op de beperkte zorgcapaciteit kunnen gaan leggen. Mede gezien het lange behandeltraject - blijft dan onvoldoende capaciteit beschikbaar voor de lokale zorgbehoefte. In de komende weken zal samen met de landen een plan opgesteld moeten worden om de zorgcapaciteit (IC-capaciteit, acute zorg en electieve zorg) zo in te richten dat er in een grotere zorgbehoefte kan worden voorzien om zowel de lokale bevolking als ook toeristen te kunnen bedienen. Pas als ook de toegang tot de zorg voor beide groepen gewaarborgd kan worden, is het toelaten van toeristen realistisch."

Vanmiddag zal bekend gemaakt worden dat de Rijksoverheid het Rode Kruis vraagt om humanitaire hulp aan Curaçao, Aruba en Sint Maarten te coördineren.

### **Internationaal: nieuwe maatregelen en stand van zaken**

#### [Spoedadvies Adviesraad Internationale Vraagstukken \(AIV\)](#)

Het AIV werd onlangs gevraagd om een spoedadvies over de wijze waarop Nederland via internationale hulp kan bijdragen aan de mondiale coronabestrijding. Het advies is vandaag gepubliceerd. De AIV adviseert het kabinet om:

- bij de Nederlandse inspanningen in de bestrijding van het COVID 19-virus zoveel mogelijk met EU-instellingen en lidstaten samen te werken, dan wel in coalities met gelijkgezinde landen;
- een samenhangend pakket aan steunmaatregelen te ontwikkelen. Dit moet bestaan uit medische hulp, gezondheidszorg, voedselhulp, een sociaal vangnet, sociaaleconomisch perspectief, steun voor vluchtelingen en ontheemden en een luchttransportinitiatief;

- een bedrag van 1 miljard euro beschikbaar te stellen voor het lenigen van de meest acute noden.

#### [Kamervragen Diks \(GroenLinks\) over het bericht dat de VN waarschuwt voor een hongerpandemie](#)

Hierin vraagt het Kamerlid onder meer of de minister bereid is om aan het Wereldvoedselprogramma van de VN bij te dragen. En of zij de Adviesraad Internationale Vraagstukken wil verzoeken om tav de adviesaanvraag over de wijze waarop Nederland via internationale hulp kan bijdragen aan de mondiale coronabestrijding, specifiek aandacht te besteden aan het verbeteren en garanderen van de voedselzekerheid, met name in Afrikaanse landen, voor iedereen, inclusief de meest kwetsbaren.

#### [Antwoord op vragen over het bericht dat Corona de armoede versterkt](#)

In de brief staat onder meer een overzicht van de initiële financiële bijdragen ten behoeve van de externe COVID-19 aanpak aangekondigd door de EU-instellingen en individuele lidstaten.

- De Europese Commissie (EUR 10,4 mrd) en Europese Investeringsbank (EUR 5,2 mrd) stellen een bedrag van in totaal 15,6 mrd beschikbaar, dat grotendeels voortkomt uit herprogrammering. Van dit pakket zal EUR 502 mln ten goede komen aan korte termijn noodhulp/ humanitaire steun, EUR 2,9 mrd voor versterking van gezondheidssystemen en EUR 12,3 mrd voor de beperking van sociaaleconomische gevolgen.
- Daarnaast is de verwachting van de Europese Commissie dat de individuele bijdragen van lidstaten optellen tot nog eens EUR 4 mrd, bestaande uit zowel schenkingen als leningen of garanties. Een precies overzicht is nog niet te geven; nog niet alle lidstaten hebben hun (voorziene) maatregelen al aangekondigd. Voorbeelden van reeds aangekondigde steunpakketten komen bijvoorbeeld uit Duitsland, dat al een pakket van EUR 1 mrd aankondigde, nog zonder verdere toelichting over specifieke bestedingen. Frankrijk zegde een bedrag van EUR 1,2 mrd toe, voor EUR 1 mrd bestaande uit leningen. Denemarken zette EUR 150 mln opzij voor de internationale COVID-19 respons en Zweden, dat nog geen volledig pakket aankondigde, heeft via verschillende maatregelen ruim EUR 14 mln toegezegd.

#### *Over het ODA-budget:*

Het Nederlandse ODA-budget is zoals afgesproken in het regeerakkoord gekoppeld aan de ontwikkeling van het BNI en komt daarmee op 0,7% BNI minus EUR 1,4 miljard. Budgettaire ruimte hangt mede samen met de BNI-ontwikkeling en de effecten hiervan op het ODA-budget. Naar verwachting zal hierover richting de zomer meer bekend worden. Het Centraal Planbureau (CPB) heeft omwille van de bijzondere situatie recent reeds vier scenario's gepubliceerd over mogelijke effecten van COVID-19 op de economische ontwikkeling. In alle scenario's wordt rekening gehouden met een economische krimp.

#### [VN: coronapandemie leidt tot xenofobie](#)

De secretaris-generaal van de VN António Guterres heeft gewaarschuwd voor een „tsunami aan haat en xenofobie” die door het coronavirus op gang is gekomen. Volgens Guterres keren online en op straat veel mensen zich tegen buitenlanders en migranten en leven ook antisemitische complottheorieën op. Hij zegt dat Joden en migranten onterecht worden beschuldigd van het veroorzaken van de pandemie. Een van de complottheorieën die op internet rondgaat is bijvoorbeeld dat Joden via Chinese labs het coronavirus verspreid zouden hebben.

Ook journalisten en zorgmedewerkers worden online aangevallen, ziet de secretaris-generaal. Hij roept politiek leiders op om burgers beter wegwijs te maken op het internet, waardoor ze misleidende informatie beter leren herkennen. Ook zegt Guterres dat sociale media strenger op moeten treden tegen gebruikers die discriminerende teksten verspreiden.

#### [Beantwoording Kamervragen over het bericht dat Costa Rica de WHO oproept een internationale pool op te richten voor intellectueel eigendom over COVID-19](#)

Als privaat geld, kennis en expertise nodig is om de therapie verder te ontwikkelen en op te schalen, dan vind ik het verplicht delen van het patent in een patent pool geen goed idee want dit zou bedrijven de zekerheid kunnen ontnemen dat zij de gemaakte kosten kunnen terugverdienen en dit remt de private investeringen in therapieontwikkeling die we wel degelijk nodig hebben, zo schrijft minister van Rijn.

Fijne avond gewenst! Groet(10)(2e)

---

Dit bericht is uitsluitend bestemd voor de geadresseerde.  
Het bericht kan vertrouwelijke informatie bevatten.  
Als u dit bericht per abuis hebt ontvangen, wordt u verzocht het te vernietigen en de afzender te informeren.  
Het Nederlandse Rode Kruis is niet aansprakelijk voor onjuiste en onvolledige overbrenging van de inhoud van een verzonden e-mail bericht, of een te late ontvangst daarvan.

This message is intended exclusively for the addressee.  
It may contain information that is confidential.  
If you are not the intended recipient please notify the sender immediately and destroy this message.  
The Netherlands Red Cross is neither liable for the proper and complete transmission of the information contained in this communication nor for any delay in its receipt.